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P r o t o k ó ł  nr LXIV/2023                                  

z obrad LXIV sesji Rady Miejskiej w Kłodzku, 

która odbyła się w dniu 28 września 2023 r.  

w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku. 

 

Sesja rozpoczęła się o godz. 11:00 

 

1. Otwarcie obrad LXIV sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej w Kłodzku Pani Elżbieta 

Żytyńska mówiąc: „Otwieram obrady LXIV sesji Rady Miejskiej w Kłodzku”.  
 

Zgodnie z art. 20 ust.1 pkt 1b obrady rady gminy są transmitowane i utrwalane 

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane 

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy oraz w inny sposób 

zwyczajowo przyjęty.  
 

2. Stwierdzenie ważności sesji. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska stwierdziła, iż w sesji uczestniczy                   

18 radnych w związku z tym wszystkie podejmowane decyzje będą prawomocne. 

(Nieobecni: radna p. A. Łosiewicz, radny p. Z.Duda, radny p. K. Mąka ) 
 

Lista obecności radnych na sesji stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Imienny wykaz głosowań radnych podczas sesji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

3. Wybór sekretarza sesji. 

Na sekretarza sesji Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska zaproponowała 

radnego Pana Piotra Bryłę. Pan radny wyraził zgodę. Innych kandydatur nie 

zgłoszono.  
 

Poddano pod głosowanie kandydaturę Pana Piotra Bryły. 

Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Radny Pan Piotr Bryła został powołany na sekretarza obrad. 

Na sesję przybył radny p. Zdzisław Duda. Na sali obecnych 19 radnych. 

Salę obrad opuścił radny p. Damian Ślak. Na sali obecnych 18 radnych. 
 

Na wniosek Przewodniczącej Rady Miejskiej w Kłodzku Pani Elżbiety Żytyńskiej 

radni przystąpili do głosowania nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu 

uchwały na druku nr 592 w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego we Wrocławiu skargi Pani B.G. na bezczynność Rady Miejskiej 

w Kłodzku wraz z odpowiedzią na skargę.   
 

Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Projekt uchwały na druku nr 592 został wprowadzony do porządku obrad. 
 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Adam Kwas 

zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały na druku nr 593 

w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia petycji. W związku z nowymi 
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okolicznościami, na wniosek składającego petycję, wnoszę o przedłużenie terminu 

rozpatrzenia petycji.     
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie 

wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały na druku nr 593 w sprawie 

przedłużenia terminu rozpatrzenia petycji.     
 

Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Projekt uchwały na druku nr 593 został wprowadzony do porządku obrad. 
 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie LXIV sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

2. Stwierdzenie ważności sesji. 

3. Wybór sekretarza sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad LXIII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.  

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z pracy między sesjami. 

6. Informacja o działalności jednostek organizacyjnych za I półrocze 2023 roku. 

7. Ocena realizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach na terenie Gminy 

Miejskiej Kłodzko.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Mecenas Kultury Kłodzkiej” za 2022 rok, 

druk nr 586. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Sponsor Sportu Kłodzkiego” za 2022 rok, 

druk nr 587. 

• Wręczenie tytułów: „Mecenas Kultury Kłodzkiej”, „Sponsor Sportu Kłodzkiego”. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 

Kłodzko na lata 2023-2033, druk nr 590. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2023 

rok, druk nr 591. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do gminnej ewidencji 

zabytków i znajdującym się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 588. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

i  znajdującym się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 589. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym na 

czas nieoznaczony kolejnej umowy dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość, z dotychczasowym dzierżawcą, druk nr 582. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia kategorii dróg gminnych i wyłączenia 

z użytkowania, druk nr 584. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia 

ich przebiegu, druk nr 585. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji 

informacji o kandydatach na ławników, druk nr 583. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego we 

Wrocławiu skargi Pani B.G. na bezczynność Rady Miejskiej w Kłodzku wraz 

z odpowiedzią na skargę, druk nr 592. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia petycji, druk nr 593. 

20. Interpelacje i zapytania radnych. 

21. Wnioski i oświadczenia radnych. 
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22. Sprawy różne. 

23. Zakończenie sesji. 
 

4. Przyjęcie protokołu z obrad LXIII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.  

Uwag do protokołu nie zgłoszono.  

Protokół nr LXIII został przyjęty. 
 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z pracy między sesjami. 

(Zał. nr  3) 

Uwag i zapytań do sprawozdania nie stwierdzono. 

6. Informacja o działalności jednostek organizacyjnych za I półrocze 2023 

roku. (Zał. nr 4) 

Informacja została przedłożona radnym, była też tematem obrad Komisji Budżetu, 

Finansów i Polityki Gospodarczej oraz Komisji Edukacji i Kultury.  
 

Uwag i zapytań do przedłożonej informacji nie wniesiono.  

7. Ocena realizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach na 

terenie Gminy Miejskiej Kłodzko. (Zał. nr 5) 

Materiał został przedłożony radnym, był też tematem obrad Komisji Budżetu, 

Finansów i Polityki Gospodarczej, Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Ładu Przestrzennego oraz Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku 

Publicznego.    

Uwag i zapytań do przedłożonego materiału nie zgłoszono. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Mecenas Kultury Kłodzkiej” 

za 2022 rok, druk nr 586. (Zał. nr 6) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym.  
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Szanowni Państwo Radni, 

przypomnę, że każdego roku Rada Miejska wyłania osoby i firmy, które działają na 

rzecz kultury kłodzkiej. W tym roku zostały przyznane dwa tytuły Mecenasa Kultury 

Kłodzkiej za rok ubiegły w kategorii za największy wkład rzeczowy i finansowy 

w działania kulturalne w Kłodzku. W kategorii za największy wkład finansowy we 

wspieraniu działań kulturalnych na terenie miasta Kłodzka w 2022 roku otrzymały 

„Wodociągi Kłodzkie” Sp. z o.o., natomiast za największy wkład rzeczowy we 

wspieraniu działań kulturalnych na terenie naszego miasta w roku ubiegłym 

otrzymała firma Interton Classic z siedzibą w Gdyni. Myślę, że będzie elegancko 

i zgodnie z protokołem, jeżeli najpierw podejmiemy uchwałę, a potem dokonamy 

uroczystego wręczenia złotych medali.  
 

Na sesję przybyła radna p. Aneta Łosiewicz. Na sali obecnych 19 radnych. 
 

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono.  
 

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała 

pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Mecenas Kultury 

Kłodzkiej” za 2022 rok, druk nr 586. 
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Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LXIV/580/2023. (Zał. nr 7) 
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Sponsor Sportu 

Kłodzkiego” za 2022 rok, druk nr 587. (Zał. nr 8) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym.  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Corocznie Rada Miejska wraz 

z Burmistrzem wyłania osoby i firmy, które działają na rzecz sportu kłodzkiego. Tytuł 

„Sponsora Sportu Kłodzkiego” w kategorii za największy wkład finansowy we 

współfinansowanie przedsięwzięć sportowych na terenie miasta Kłodzka w roku 2022 

otrzymują:   

Złoty medal:  ZETKAMA Sp. z o.o. w Ścinawce Średniej,  

     Srebrny medal:  DORAL Sp.j. P.Chmielewski, R.Kalinowski, J.Sierakowski, 

Srebrny medal:  Kłodzkodis Sp. z o.o. w Kłodzku, 

Brązowy medal: „RAPMET" ZAKŁAD WYROBÓW METALOWYCH Ryszard Rapacz, 

Brązowy medal: PHU HURTOWNIA BUDOWLANO-INSTALACYJNA Konrad 

Aniskin.  
 

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie opinii Komisji 

merytorycznej.  

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki 

Pani Teresa Ludwin poinformowała, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu 

uchwały na druku nr 587 bez poprawek.  

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono.  
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie nadania tytułu „Sponsor Sportu Kłodzkiego” za 2022 rok, druk 

nr 587. 
 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LXIV/581/2023. (Zał. nr 9) 
 

Po podjętych przez Radę Miejską uchwałach Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta 

Żytyńska wraz z Burmistrzem Miasta Panem Michałem Piszko dokonali wręczenia 

tytułu „Mecenas Kultury Kłodzkiej” obecnemu na sesji Prezesowi „Wodociągów 

Kłodzkich” Panu Waldemarowi Biczowi. Pozostałym laureatom, ze względu na ich 

nieobecność na sesji, medale zostaną przekazane w późniejszym terminie wraz 

z gratulacjami.  

Burmistrz Miasta wraz z Przewodniczącą Rady podziękowali wszystkim 

podmiotom, które na dzisiejszej sesji zostały uhonorowane i które wspierają kłodzki 

sport i kłodzką kulturę.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miejskiej Kłodzko na lata 2023-2033, druk nr 590. (Zał. nr 10) 

Projekt uchwały został przekazany radnym. 
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Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznej.  

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pan Adam 

Kowalski poinformował, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku 

nr 590 bez poprawek.  

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono.  
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 

Kłodzko na lata 2023-2033, druk nr 590. 
 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LXIV/582/2023. (Zał. nr 11) 
 

11. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej 

Kłodzko na 2023 rok, druk nr 591. (Zał. nr 12) 

Projekt uchwały został przekazany radnym. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznej.  

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pan Adam 

Kowalski poinformował, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku 

nr 591 bez poprawek.  

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono.  
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie  

uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2023 rok, 

druk nr 591.   
 

Z uwagi na to, iż wynik głosowania budził uzasadnione wątpliwości, radny Pan 

Adam Kwas zwrócił się z wnioskiem o zarządzenie reasumpcji głosowania.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska 

zarządziła reasumpcję głosowania i ponownie poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2023 rok, 

druk nr 591.   
 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LXIV/583/2023. (Zał. nr 13) 
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do gminnej ewidencji zabytków i znajdującym się na terenie 

Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 588. (Zał. nr 14) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
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Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznych.  

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pan Adam 

Kowalski poinformował, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku 

nr 588 bez poprawek.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego Pan Zbigniew Nowak poinformował, że Komisja wnioskuje 

o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 588 bez poprawek.  

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono.  
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do gminnej ewidencji 

zabytków i znajdującym się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 588. 
 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LXIV/584/2023. (Zał. nr 15) 
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków i  znajdującym się na terenie Gminy 

Miejskiej Kłodzko, druk nr 589. (Zał. nr 16) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Głos zabrał Zastępca Burmistrza Miasta Kłodzka Pan Wiesław Tracz, który 

w imieniu Burmistrza zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały na druku nr 589. 

Autopoprawka dotyczy skorygowania podanej w uzasadnieniu kwoty dotacji 

w wysokości 96 978 zł. Prawidłowa kwota dotacji, która powinna zostać ujęta 

w uzasadnieniu, to kwota 69 983,78 zł. 

Radna Pani Jolanta Kobak zadała pytanie czy w § 2 projeku uchwały powinny być 

ujawnione dane osoby, która otrzymuje dotację?  

Zastępca Burmistrza Miasta Kłodzka Pan Wiesław Tracz wyjaśnił, iż jest to dotacja 

publiczna, w związku z tym podmiot otrzymujący dotację powinien być jasno 

określony.  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska dodała, że są to środki publiczne, 

więc imię i nazwisko osoby otrzymującej dotację jest jak najbardziej na miejscu, 

a następnie poddała pod głosowanie przyjęcie autopoprawki Burmistrza Miasta 

zgłoszonej do projektu uchwały na druku nr 589. Kwota dotacji wynosi 69 983,78 zł. 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Autopoprawka została przyjęta. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznych.  
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Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pan Adam 

Kowalski poinformował, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku 

nr 589 z poprawą.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego Pan Zbigniew Nowak poinformował, że Komisja wnioskuje 

o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 589 z autopoprawką, bez poprawek.  

Więcej uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono.  
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

i  znajdującym się na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 589 wraz 

z autopoprawką.   
 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LXIV/585/2023. (Zał. nr 17) 
 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie 

bezprzetargowym na czas nieoznaczony kolejnej umowy dzierżawy, 

której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, z dotychczasowym 

dzierżawcą, druk nr 582. (Zał. nr 18) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznej.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego Pan Zbigniew Nowak poinformował, że Komisja wnioskuje 

o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 582 bez poprawek.  

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono.  
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym na czas 

nieoznaczony kolejnej umowy dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość, z dotychczasowym dzierżawcą, druk nr 582. 
 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LXIV/586/2023. (Zał. nr 19) 
 

15. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia kategorii dróg gminnych 

i wyłączenia z użytkowania, druk nr 584. (Zał. nr 20) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznych.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego Pan Zbigniew Nowak poinformował, że Komisja wnioskuje 

o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 584 bez poprawek.  
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Przewodniczący Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego Pan Piotr 

Bryła poinformował, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku 

nr 584 bez poprawek.   

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono.  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie pozbawienia kategorii dróg gminnych i wyłączenia z użytkowania, 

druk nr 584. 
 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LXIV/587/2023. (Zał. nr 21) 
 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych 

oraz ustalenia ich przebiegu, druk nr 585. (Zał. nr 22) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznych.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego Pan Zbigniew Nowak poinformował, że Komisja wnioskuje 

o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 585 bez poprawek.  

Przewodniczący Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego Pan Piotr 

Bryła poinformował, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku 

nr 585 bez poprawek.   

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono.  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich 

przebiegu, druk nr 585. 
 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LXIV/588/2023. (Zał. nr 23) 
 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta 

Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników, druk nr 

583. (Zał. nr 24) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono.  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji 

o kandydatach na ławników, druk nr 583. 
 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LXIV/589/2023. (Zał. nr 25) 
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18. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego we Wrocławiu skargi Pani B.G. na bezczynność Rady 

Miejskiej w Kłodzku wraz z odpowiedzią na skargę, druk nr 592. 

(Zał. nr 26) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono.  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego we 

Wrocławiu skargi Pani B.G. na bezczynność Rady Miejskiej w Kłodzku wraz 

z odpowiedzią na skargę, druk nr 592. 
 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LXIV/590/2023. (Zał. nr 27) 
 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia petycji, 

druk nr 593. (Zał. nr 28) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono.  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia petycji, druk nr 593.   
 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LXIV/591/2023. (Zał. nr 29) 
 

20. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Głos zabrał radny Pan Stanisław Bartczak: Szanowny Panie Burmistrzu, mam takie 

pytanie, bardzo proszę o odpowiedź również pisemnie. Jak nam wiadomo zostały 

wymienione i nadal są wymieniane słupy oświetleniowe. Tych punktów jest około 

trzech tysięcy. To nie znaczy, że słupów jest trzy tysiące, bo to mogą być tylko lampy 

wymieniane, nie wiem dokładnie. W związku z tym, proszę powiedzieć, czy te słupy 

które zostały wymienione miały wyznaczone miejsce składowania? Czy te słupy 

zostały sprzedane na złomie, po to, aby to mienie gminne w formie finansowej, 

pieniężnej zwróciło się? Widzę, że te słupy niektóre po krzakach są porzucane, 

widziałem nawet jak niektórzy ludzie rozkradają to mienie, gdzie zwracałem uwagę                  

i  trzeba było rozładować. Proszę o dokładny wykaz co z tymi słupami starymi się 

stało? W jaki sposób zostały one, jako mienie gminne, zabezpieczone?  

Burmistrz Miasta Kłodzka Pan Michał Piszko: Pani Przewodnicząca, Szanowni 

Państwo Radni. Panie radny, to jest dosyć szczegółowe pytanie i tutaj zostanie 

udzielona Panu odpowiedź na piśmie. Są na pewno w tych trzech tysiącach sztuk, 

takie sytuacje, że jest wymieniana tylko oprawa, a pozostaje słup, bo na przykład jest 

aluminiowy sprzed dwóch, trzech lat. Szczegółowe informacje otrzymana Pan na 

piśmie w terminie statutowym.     

Radny Pan Stanisław Bartczak: Panie Burmistrzu, oczywiście ja i radny Pan 

Bogdan Procak złożyliśmy wniosek o zabezpieczenie pieniążków na odkupienie 
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terenów przy ciepłowni, o które to tereny firma wykupiła pod wykup spalarni odpadów 

medycznych. Czy ten wniosek już został rozpatrzony? Czy będziemy mieli jakąś 

odpowiedź, co w tej kwestii Państwo zrobicie?  
 

Burmistrz Miasta Pan Michał Piszko: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. 

Szanowny Panie Radny, te tereny zostały, jak mnie pamięć nie myli, rok czy półtora 

roku temu sprzedane w trybie procedury przetargowej, nieograniczonej. Gmina 

Miejska Kłodzko nie ma w planach odkupywania terenów, które półtora roku temu 

zostały sprzedane. Nawiązując do instalacji termicznej przetwarzania odpadów w tym 

przypadku medycznych, to jeszcze raz to powtórzę, bo już wielokrotne to mówiłem, 

na tych nieruchomościach zgodnie z zapisami miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego, jak również Studium kierunkowym, nie ma możliwości wybudowania 

tego typu obiektu.  
 

Radny Pan Stanisław Bartczak: Oczywiście my to widzimy, bo ta sprawa jest 

załatwiona, nie do tego chciałem nawiązać. Chodzi o to, że mogą na tym miejscu, na 

tych terenach być uruchomione inne inwestycje, jak na przykład – biogazownie. Stąd 

mój wniosek i Pana radnego o pewność, że żadne tego typu inwestycje nie powstaną 

na tym terenie, ponieważ jest to teren, jak Państwo wiecie, gdzie wiatry są zachodnie 

i wieją na miasto Kłodzko. Jest to szczególny teren gdzie nie powinny tam w ogóle 

tego typu inwestycje powstać. Odnoszę się jakby nie do szczegółowego powstania 

spalarni tylko szerzej to widzimy, żeby zabezpieczyć teren, żeby podobne sytuacje, 

inwestycje tam nie powstały.  
 

Burmistrz Miasta Pan Michał Piszko: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. 

Panie radny, jeszcze raz to podkreślę, w dokumentach planistycznych, 

w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego jak również w Studium 

kierunkowym nie są przewidziane tego typu inwestycje. I to jest na chwilę obecną 

w tym stanie prawnym. W planie jest jasno wpisane, że może tam powstać giełda 

samochodowa, giełda rolno-spożywcza czy ewentualnie te tereny mogą być 

przeznaczone na cele składowo-magazynowe. Na pewno giełda rolno-spożywcza 

czy samochodowa może tam powstać. W zapisach miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego jest jeszcze informacja o tym, że właściciel 

terenu jest zobowiązany do zrekultywowania tej dziury po kopalni.      
  

Głos zabrał radny Pan Bogusław Procak: Szanowna Pani Przewodnicząca, 

Szanowne Panie Radne, Panowie Radni, Panowie Burmistrzowie i Szanowni 

Mieszkańcy, którzy oglądają naszą sesję. Jednak to jest wielkie nieporozumienie 

w tej dyskusji i chcę przeczytać jaki żeśmy złożyli wniosek z Panem radnym 

Bartczakiem. Wniosek brzmi tak: cyt. „Wniosek do budżetu na 2024 r. Składamy 

wniosek o  zabezpieczenie środków finansowych na wykup sprzedanych przez 

Gminę Miejską Kłodzko działek po byłym kamieniołomie przy ul. Wielisławskiej jak 

i działek przyległych do tegoż kamieniołomu. Należy podkreślić, że ul. Wielisławska 

jak i ul. Letnia (była Objazdowa) są usytuowane w tzw. kanale wentylacyjnym miasta 

Kłodzka, gdyż wiatry bardzo często wieją z ww. ulic z kierunku centrum miasta 

przewietrzając ulice. Wyżej wymieniony teren jest przeznaczony na sport i rekreację 
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(tzw. wspinaczkę alpejską), gdzie równie dobrze mogą odbywać ćwiczenia formacje 

mundurowe tj. straż pożarna, wojsko, policja, więc niewątpliwie przyniosłoby to 

naszej gminie miejskiej dodatkowy dochód. Ponadto wykupienie terenu przez Gminę 

Miejską Kłodzko zablokowałoby na przyszłość działania idące w kierunku budowy 

spalarni odpadów medycznych czy innej spalarni, bądź magazynowania w głębokim 

wyrobisku jakichkolwiek rzeczy. Wykupienie ww. terenu wykluczyłoby również 

przymiarki do budowy biogazowni, o której coraz częściej słyszą przerażeni 

mieszkańcy. Mając na uwadze zdrowia mieszkańców, prosimy o sprawdzenie 

możliwości pozyskania środków z Ministerstwa Sportu.” 
 

Burmistrz Miasta Pan Michał Piszko: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, 

Panowie Radni. Raz jeszcze podkreślę, że te nieruchomości półtora roku temu 

zmieniły właściciela. Zostały kupione, raz jeszcze to podkreślę, w trybie przetargu 

nieograniczonego. W tym momencie jest kilka niewiadomych o których teraz powiem. 

Skąd Panowie radni wiedzą, że właściciel będzie chciał sprzedaż te nieruchomości? 

Jak nie będzie chciał ich sprzedać, to w jakim trybie odkupić te nieruchomości od 

tego właściciela? To, że Panowie złożyliście wniosek, do tego macie prawo, jeżeli 

chodzi o budżet na przyszły roku, ale tak naprawdę o tym, które wnioski i które 

zadania zostaną ujęte w budżecie będziecie Państwo wspólnie tutaj wszyscy 

decydowali w grudniu na sesji. Na chwilę obecną, jako organ wykonawczy gminy, nie 

przewiduję w żaden sposób możliwości wykupywania tych terenów, które półtora 

roku temu zostały sprzedane. I proszę nie powtarzać tych słów o spalarni, 

o biogazowni, ponieważ w planie miejscowym zagospodarowania przestrzennego, 

w prawie które uchwalacie Państwo w tej sali, nie ma możliwości wybudowania tego 

typu obiektów. I to o czym Pan wspomniał, o tej ściance wspinaczkowej 

i zagospodarowaniu tego terenu na teren rekreacyjno-sportowy, to jest dopiero 

trzecia funkcja alternatywna przypisana do jednostki strukturalnej miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego.  
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Myślę, że to jest już jasne. Pan 

Procak chciałby zabrać głos, ale krążymy już w kółko w tym momencie.  
 

Radny Pan Bogusław Procak: Pani Przewodnicząca, nie krążymy w żadne kółko, 

tylko ja wracam do tematu. Kilka miesięcy temu złożyliśmy z Panem radnym 

Bartczakiem do Pana Burmistrza prośbę, aby rozpoczął starania w kierunku 

wykupienia tych terenów. Aby rozpoczął starania. I Pan Burmistrz już kilka miesięcy 

temu miał czas porozmawiać z firmą, która to wykupiła. A dzisiaj Pan Burmistrz 

mówi, że on nie ma wiedzy w tym temacie, że nie wie. Wtedy jak żeśmy złożyli pismo 

z Panem Bartczakiem, jakby Pan Burmistrz podjął jakieś działania, to by wiedział. 

A dzisiaj Pan Burmistrz mówi, że nie wie. I jeszcze jedno, na tym piśmie Pan 

Burmistrz napisał bez rozpatrzenia. To ja nie rozumiem, że bez rozpatrzenia. Proszę 

zrozumieć, że my mieszkamy obok, Pan Sekretarz Piotr Bryła mieszka na 

ul. Korczaka, ja mieszkam, ul. Piękna, Różana, to nie jest tylko, że jednemu 

człowiekowi coś przeszkadza, czy Panu Bartczakowi czy mi. Nie. My wszyscy tam 

mieszkamy, jest wielkie osiedle. To jest bardzo poważna sprawa i róbmy wszystko, 



12 
 

żeby w przyszłości „łeb sprawie urwać” i nie było żadnej spalarni, żadnego 

składowiska odpadów itd.  
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Szanowni Państwo, ja nie wiem, ale 

jeżeli słuchaliśmy ze zrozumieniem tych wypowiedzi Pana Burmistrza, to dla mnie 

wszystko jest jasne. Jestem teraz w konsternacji, Pan mieszka w pobliżu, niech Pan 

się wypowie. Bardzo proszę Pan Piotr Bryła. 
 

Radny Pan Piotr Bryła: Zostałem wywołany do tablicy. Panie radny, ja nie mam 

takich obaw, że tam powstanie spalarnia. Pan Burmistrz wyraźnie wytłumaczył. My tu 

jesteśmy po to, żeby tego przestrzegać. Nie można gdybać, co by było gdyby. Nie 

rozumiem na jakiej zasadzie miałby Pan Burmistrz to wykupić? Po takiej samej 

cenie? Drożej czy taniej? I co by było gdyby kupił drożej, bo przecież to jest prywatny 

teren, to wtedy składacie wniosek o niegospodarność? To są jakieś dziwne Państwa 

zachowania. Jest zapewnienie, że w tamtym miejscu nie powstanie żadna spalarnia, 

ani też gazownia, przynajmniej w najbliższym czasie. Jak będzie taki temat, to 

będziemy o tym rozmawiać, a nie hipotetycznie teraz będziemy maglować tą sytuację 

co by było gdyby.  
 

Radny Pan Stanisław Bartczak: Chciałbym się odnieść do wątku Pana sekretarza, 

króciutko, sekunda. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Pan sekundę odnosi się do tego 

wątku. Bardzo proszę. 
 

W tym samym czasie do zabrania głosu zgłaszał się radny Pan Adam Kwas 

z wnioskiem formalnym o zakończenie dyskusji. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Za chwileczkę Panie radny, za 

momencik. Musimy uporządkować to wszystko.  
 

Radny Pan Stanisław Bartczak: Może powiem najpierw ja, a później Pan radny 

Kwas. Chciałem tytko zamknąć wątek i zamykam sprawę.  
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska:  Zobaczmy jak ta sekunda wygląda 

w wydaniu Pana Bartczaka. Proszę nie wywołujmy już zamieszkania w tym 

momencie. Sekunda, może Pan się źle czuje, no nie wiem, co Pan chce zgłosić.  
 

Radny Pan Stanisław Bartczak: Bardzo proszę, żeby rzeczywiście nie wzbudzać tu 

jakichś niepotrzebnych emocji, bo jesteśmy od tego, żeby po prostu dbać o naszych 

mieszkańców, o nasze czyste powietrze, o zdrowie. Panie sekretarzu radny Bryła, 

chodzi cały czas o to, że w planie zagospodarowania przestrzennego te tereny 

mówią dokładnie do czego miały być przeznaczone. I dlatego wnioskujemy, żeby 

wróciło do tego, żebyśmy my mieli prawo właśnie zgodnie z zagospodarowaniem 

przestrzennym realizować te zadania, bo ta firma, my już do tego nic nie mamy, bo to 

są prywatne tereny i my tu już nie mamy  żadnego wpływu na to. I o to chodzi.  
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Dziękuje bardzo. Pan Adam Kwas 

zgłosił wniosek formalny o przerwanie tej dyskusji i ja jestem jak najbardziej za.               
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Jak już wspomniałam kręcimy się w kółko, zmierzając tak naprawdę do tego samego. 

Pan Burmistrz wszystko wyjaśnił. 
 

Radny Pan Adam Kwas: Tylko tak gwoli przypomnienia, w kwestii formalnej, proszę 

o zamknięcie dyskusji na ten temat, ponieważ właściwą formą załatwienia tej sprawy 

jest procedowanie w komisjach, potem uchwalanie budżetu, a przede wszystkim 

odpowiedzialny radny, który zgłasza wniosek powinien wskazać źródło finansowania. 

Jeśli zatem nie ma czegoś takiego, to ta dyskusja jest bezprzedmiotowa. Proszę 

w tej chwili zastanowić się nad tym jak formalnie sprawę załatwić, bo statut wyraźnie 

mówi o tym jak uchwalamy budżet. Jeszcze raz proszę o zamknięcie dyskusji w tej 

sprawie. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Nie trzeba prosić. Dyskusja jest już 

zamknięta, już tak uznałam. A Pani Jolanta Kobak już w innej kwestii bierze udział 

w dyskusji? 
  

Radna Pani Jolanta Kobak: Nie, nie. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Ale ta dyskusja jest już zamknięta. 

Jeżeli Pani chce coś powiedzieć w tej kwestii, to już ta dyskusja nie istnieje w tej 

chwili.  
 

Radna Pani Jolanta Kobak: Chciałabym tytko zwrócić jedną uwagę, to nie jest 

spalarnia odpadów medycznych. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Pani radna, bardzo proszę. Chcę 

powiedzieć jedno, chcę zabrać głos na sekundę. Przez szacunek, naprawdę, jeżeli 

jest dyskusja zamknięta, to stało się faktem. Pan radny Kowalski w innej kwestii 

rozumiem, tak? Przypominam, że jesteśmy w punkcie interpelacje i zapytania. Pan 

radny w tym punkcie? Bardzo proszę.    
 

Radny Pan Adam Kowalski: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panowie 

Burmistrzowie. W przestrzeni medialnej pojawiła się informacja, że nasza gmina 

uzyskała dotację w wysokości dwóch milionów złotych na modernizację boiska ze 

sztuczną murawą na terenie Ośrodka Sportu i Rekreacji w Kłodzku. Wczoraj też 

króciutko rozmawiałem o tym z Panią Skarbnik. Przyznam się, że nie tylko ja, ale 

całe środowisko sportowe zwłaszcza piłkarskie, dzieci, młodzież i dorośli czekaliśmy 

na taką pozytywną informację od wielu lat. Przypomnę tylko, że to boisko było 

remontowane po powodzi w 1998 roku, minęło już ponad 20 lat. W zasadzie można 

powiedzieć, że to boisko już nie funkcjonuje tak jak powinno funkcjonować. Zdaję 

sobie sprawę, że tak jak Pani Skarbnik wczoraj wspomniała, kosztorys tego remontu 

opiewa na kwotę ponad 7 mln zł. Cieszę się, że są te 2 mln zł i chciałbym Pana 

Burmistrza dopytać, ale zanim jeszcze konkretnie zapytam o to boisko, to kilka takich 

zdań ogólnych, jeśli chodzi o infrastrukturę sportową w naszym mieście, bo ona 

z roku na rok się poprawia. Brawa dla władz miasta, bo przypomnę Państwu 

i naszym mieszkańcom, że najpierw były remonty sal gimnastycznych, czyli to co jest 

najważniejsze, bo tam dzieci klas 1-8 mają zajęcia wychowania fizycznego. Takie 

remonty zostały przeprowadzone w Szkole nr 3, nr 1 i w mojej Szkole nr 7. 
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W ostatnim czasie pojawiły się także dwa małe, mini boiska osiedlowe na Owczej 

Górze i tutaj duży ukłon w stronę Zbyszka Kucharka, który pilotował tą sprawę 

z Panem Burmistrzem. I drugie boisko, które już pomału się chyba kończy, jeśli 

chodzi o modernizację - przy ul. Św. Wojciecha. To są małe boiska, ale to są już 

boiska ze sztuczną trawą. Przypomnę, że wcześniej te boiska miały nawierzchnię 

trawiastą, więc ograniczało to też czasowo, jeśli chodzi o udział i o korzystanie z tych 

boisk. Teraz będzie sztuczka trawa i na pewno wydłuży to możliwości spędzania 

czasu na świeżym powietrzu i zażegnania braku aktywności fizycznej. To są małe 

boiska, ale jeśli chodzi o przedszkolaków i uczniów szkół podstawowych, to 

naprawdę one wystarczą. Wracając do tego głównego mojego pytania Panie 

Burmistrzu, tak jak wspomniałem, ponad 7 mln zł ta modernizacja ma kosztować. 

Czekają dwa kluby piłkarskie funkcjonujące w naszym mieście, kilkuset młodych 

piłkarzy, bo to dla nich przede wszystkim będziemy te boiska robić. Mamy też 

seniorów, którzy grają w klasie okręgowej. Myślę, że przede wszystkim skupiamy się 

na młodych piłkarzach, żeby nie musieli wyjeżdżać do Krosnowic, Paczkowa, 

Ołdrzychowic i rozgrywać sparingów poza Kłodzkiem. Czy będziemy korzystać z tych 

2 mln zł? Mam nadzieję, że tak. Wiem, że od razu wszystkiego się nie zrobi, bo                   

w planach jest poszerzenie tego boiska, jego wydłużenie, oczywiście ściągnięcie tej 

starej sztucznej nawierzchni i wykonanie nowej, wykonanie oświetlenia, nowych 

trybun. Właściwie kapitalny remont tego boiska. Czy będziemy go robić etapami? 

Moja taka drobna prośba, sugestia, chociaż Panowie Burmistrzowie myślę, że będą           

i cały czas przykładają dużą uwagę do obiektów sportowych w naszym mieście, żeby 

wykonać przede wszystkim prace drenażowe, odwadniające i położyć nową 

nawierzchnię, a później dopiero skupić się na trybunach i oświetleniu, bo to 

w pierwszej kolejności nie jest takie ważne. Jakby można było prosić o krótką 

odpowiedź. Dziękuję. 
 

Odpowiedzi udzielił Zastępca Burmistrz Miasta Pan Wiesław Tracz: Temat jest 

skomplikowany. Rzeczywiście otrzymaliśmy dwa miliony dotacji i rzeczywiście ta 

kwota znacząco różni się od potrzeb. Mogę tylko powiedzieć, że staramy się jeszcze 

w Ministerstwie Sportu o dodatkowe dofinansowanie do tej inwestycji. Mam nadzieję, 

że to się uda. Projekt jest rozbudowany, ponieważ obejmuje wymianę i podbudowy 

odwodnienia części kanalizacji deszczowej koniecznej do wymiany, a przebiegającej 

pod tym boiskiem. Przewidziany jest montaż oświetlenia, piłkochwytów, położenie 

certyfikowanej sztucznej trawy tak, aby można było na tej nawierzchni prowadzić 

normalne rozgrywki ligowe i przewidziane są także trybuny. Chodzi o to, aby 

stworzyć alternatywę do późniejszego ewentualnego remontu płyty głównej stadionu. 

Wiadomo, że gdyby drużyna Nysy musiała się przenieść, to miałaby w tym 

momencie alternatywne boisko. Trzeba tutaj wspomnieć jeszcze o tym, że planując 

tę inwestycję i podejmując decyzję o tym przyszłorocznym remoncie, jeżeli dobrze 

pójdzie, musimy mieć także na uwadze to, że równocześnie kończymy projekt hali 

piłkarsko-tenisowej o lekkiej konstrukcji, która ma być położona obok tego boiska. 

To jest następny duży projekt sportowy przewidziany na tym terenie. Myślę, że 

w przeciągu następnego miesiąca już ten projekt będzie dostępny, ale ta hala 

przewiduje także instalacje, które częściowo będą przebiegać właśnie pod tym 
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boiskiem, o którym w tej chwili rozmawiamy. A więc, pewnie nie da się uniknąć tutaj 

realizacji tej inwestycji za kwotę mniejszą. I nawet, jeżeli będziemy podejmować 

decyzję o realizacji etapowej, to musimy zdawać sobie sprawę z tego, że pewne 

roboty, które mają przebiegać pod ziemią, tak i tak muszą być wykonane. Jeżeli 

byśmy tutaj przewidywali etapy, to i tak trzeba wykonać podbudowę, wszystkie 

instalacje przeprowadzić w tym pierwszym etapie i zrealizować projekt boiska. Na 

późniejsze etapy można przełożyć instalację słupów oświetleniowych, czy też 

w trzecim etapie trybuny. Zależnie od tego czy otrzymamy dodatkową dotację                 

z Ministerstwa Sportu, bo w tej chwili dosłownie dzielone są tam środki ostatniej 

tegorocznej transzy na remonty bazy sportowej, jeżeli otrzymamy te środki, to na 

pewno w budżecie na przyszły rok będziemy przewidywać całościowy remont tego 

boiska. Natomiast, jeżeli tych środków nie otrzymamy, to będziemy musieli się tutaj 

wszyscy zastanawiać nad etapowaniem tego remontu. Mam nadzieję, że wszystko 

się uda i będzie możliwa realizacja całości projektu. 
 

Głos zabrał radny Pan Zbigniew Kucharek: Wysoka Rado, Pani Przewodnicząca, 

Panowie Burmistrzowie. Tak może krótko nawiązując do wypowiedzi Pana radnego. 

Chcę podziękować za duży wkład Wydziału Gospodarki i Pana Burmistrza. We 

wczorajszej rozmowie z młodymi użytkownikami tego boiska do gry w piłkę 

stwierdzili, że są bardzo zadowoleni. Choć poniekąd są tam zastrzeżenia, że 

przychodzą więksi i troszeczkę usuwają tą młodzież. Młodzi ludzi zwracają się też                 

z prośbą o zamontowanie siatek przy boisku, żeby ta piłka nie uciekała daleko na 

drugi plac zabaw, ja także składałem w tej sprawie wniosek. To jest prośba tych 

małych dzieci, młodzieży. Chciałbym też poprosić o dwa słowa wypowiedzi Pana 

Burmistrza Tracza w sprawie odstrzału dzików, ponieważ ponownie się pojawiły 

i troszeczkę nam robią rewoltę w mieście. I może jeszcze jedna taka informacja. 

Byłem na spotkaniu z projektantem ulicy Cisowej i Śliwkowej, po zeszłorocznym 

spotkaniu z Panem Burmistrzem i mieszkańcami tych ulic, którzy byli zainteresowani 

w sprawie budowy chodnika i rozwiązaniu problemu parkowania samochodów. 

Projektant poinformował, że po przedstawieniu projektu przebudowy 

i zagospodarowania tych ulic będzie to udostępnione. I za to bardzo dziękuję Panu 

Burmistrzowi i Wydziałowi za te cele. Proszę Panie Burmistrzu o dwa słowa 

w  sprawie dzików. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Szanowni Państwo, mam wrażenie, 

że myśmy znowu w jakiś sposób z zastosowaniem ekwilibrystyki przenieśli się do 

spraw różnych. Ja zawsze tego pilnuję, ale jakoś nie udaje mi się. Oczywiście Pan 

Burmistrz ma głos, a za chwileczkę przejdziemy do kolejnego punktu.                      
 

Głos zabrał Zastępca Burmistrza Miasta Pan Wiesław Tracz: Proszę Państwa, 

odstrzał dzików prowadzony jest planowo, jeżeli chodzi o ten rok. Jeżeli chodzi 

o  dane szczegółowe, to my możemy je przekazać na piśmie. Jeżeli chodzi o plany 

na przyszłość, to będziemy postępować tutaj według potrzeb. Mieszkańcy zgłaszają 

cały czas różne problemy z tym związane, ale chciałbym przypomnieć wszystkim 

i  zaapelować, aby pilnować ogrodzeń własnych posesji, aby wzmacniać te 

ogrodzenia, ponieważ często docierają do nas sygnały, że gdzieś te szkody 
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nastąpiły. Natomiast, jeżeli ktoś ma nieogrodzony teren albo ma nieszczelne to 

ogrodzenie i gdzieś tam ten dzik może się przedostać, to oczywiście taka sytuacja 

może wystąpić. Chciałbym tylko przypomnieć, że my prowadzimy akcję odstrzału 

dzików w ramach zapewnienia bezpieczeństwa mieszkańców, natomiast za wszelkie 

szkody dokonywane w ogródkach działkowych czy na terenie nawet prywatnych 

posesji, jeżeli one mają miejsce na terenach objętych działalnością kół łowieckich, to 

za te wszelkie szkody odpowiadają właśnie koła łowieckie, dokładnie te jednostki, 

które mają te obszary w swoim obszarze działalności. Chciałbym także przypomnieć, 

że prowadzone są działania właśnie przez koła łowieckie zlecane odgórnie przez 

państwo, w związku z tym, iż dziki przenoszą różnego rodzaju choroby, które później 

mogą przenosić się na przykład na trzodę chlewną. W związku z tym wiele kół 

łowieckich w Polsce otrzymało dodatkowe środki właśnie na prowadzenie takiego 

dodatkowego odstrzału. Te działania nie przyniosą efektu natychmiast, ponieważ 

mimo to, że my prowadzimy ten odstrzał, to okazuje się, że pogłowie dzików wzrosło 

w ostatnich latach na tyle, że cały czas doświadczamy tego, że kolejne dziki jednak 

na terenie miejskim się znajdują. Oczywiście, jeżeli będzie taka potrzeba, to                     

w następnym roku będziemy prowadzić te działania w dalszym ciągu i  mam 

nadzieje, że koła łowieckie też będą dbać o to, aby zmniejszać pogłowie tych dzików. 

Oczywiście, to jest kwestia dyskusyjna dlatego, że w podejściu ekologicznym w tej 

chwili dominuje taka postawa, aby mimo wszystko te dziki przemieszczać. Gdzieś 

tutaj musimy wypośrodkować to nasze podejście dlatego, że też nie można dopuścić 

do tego, żeby pogłowie danej zwierzyny wzrosło nadmiernie, ponieważ wtedy dzieją 

się takie rzeczy jak u nas w mieście, że po prostu te dziki wchodzą na teren miasta. 

Ja zawsze chcę wykorzystać takie sytuacje jak teraz do apelu, do mieszkańców, aby 

także nie prowokować pewnych sytuacji. Musimy dbać o to, aby nasze kosze na 

śmieci były zabezpieczone, aby były zamknięte, aby śmieci, zwłaszcza te będące 

odpadami żywności, nie znajdowały się na zewnątrz. Jeżeli mamy ogródki działkowe, 

to te dziki żerują właśnie w tych miejscach najczęściej, więc jeżeli mamy to 

odpowiednio ogrodzone, to one też w tym momencie nie mają bodźca do tego, aby 

wchodzić na te tereny, ponieważ one na tych terenach miejskich szukają żywności. 

Jeżeli te szkody gdzieś będą występować i będzie występować zagrożenie będziemy 

prowadzić działania dotyczące odstrzału, także w roku następnym.   
 

Głos zabrał radny Pan Bogusław Procak: Szanowna Rado. Mieszkańcy 

ul. Korczaka i Zagórza mają uzasadniony żal, że samorząd dzieli ludzi na lepszych 

i gorszych. Mieszkańcom ulicy Półwiejskiej dołożył do przebudowy jezdni ponad 

600 000 zł, a dla mieszkańców ul. Korczaka i Zagórza nie ma paru groszy. Paru 

groszy na spowalniacze prędkości, na przejścia dla pieszych czy barierkę ochronną. 

Dlatego złożyłem wniosek do budżetu na 2024 rok, który odczytam: cyt. „Wniosek do 

budżetu na 2024 rok. Składam wniosek o zabezpieczenie środków finansowych 

celem dofinansowania prac zabezpieczających pieszych jak i kierowców, które to 

prace wykona Powiat Kłodzko, bo to droga powiatowa, a chodzi o takie prace jak: 

utworzenie miejsc dla pieszych, montaż spowalniaczy prędkości, montaż barierki 

ochronnej przy skrzyżowaniu ul. J.Korczaka i Wielisławskiej, dobudowanie dalszej 
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części chodnika do przejazdu kolejowego, odwodnienie kaplicy i budynków 

przylegających do ul. J.Korczaka. Informuję, że niektórzy mieszkańcy na chodnik 

i  barierkę czekają od zakończenia II wojny światowej, tj. od 1945 roku.” Wobec 

powyższego mieszkańcy proszą o coś brzydkiego, a ja tych brzydkich rzeczy                                    

w postaci skargi nie chcę robić. Ja proszę o pisemne zapewnienie, że pomijanie 

mieszkańców terenów popegeerowskich w 2024 roku nie będzie miało miejsca.                     

Tu chcę dodać, że te dwa miliony, chyba co poszło na boisko, to jest dzięki 

mieszkańcom, że tak powiem, czy terenom popegeerowskich. Proszę zobaczyć, to 

dla tych ludzi nie ma pieniędzy na farbę, a ich pieniądze, można tak w przenośni 

powiedzieć, ich pieniądze zabrano, bo te dwa miliony dano gdzie indziej. Nie 

możemy takich rzeczy robić, więc ja tu apeluję do całej Rady, żebyśmy się w tym 

temacie przyłożyli, bo tam nie są duże środki i trzeba Staroście dołożyć. Dołożyliśmy 

i to bardzo dobrze do Półwiejskiej, bo to nasi mieszkańcy, ale tutaj są też nasi 

mieszkańcy i musimy to zrobić tak jak we wniosku. Dziękuję.  
 

Głos zabrał Burmistrz Miasta Pan Michał Piszko: Pani Przewodnicząca, Szanowni 

Państwo. Panie radny, to co Pan teraz powiedział przed momentem, to jest jakaś 

aberracja. Nie może Pan w ten sposób wprowadzać w błąd opinii publicznej i nas 

tutaj na tej sali, wypowiadając te słowa, bo jeżeli chodzi o ulicę Półwiejską, to 

mieliśmy podpisane porozumienie z Powiatem na modernizację tej ulicy i dołożyliśmy 

się jako gmina. Ulica Korczaka, jak sam Pan wspomniał, jest ulicą powiatową. Jeżeli 

Zarząd Powiatu i Rada Powiatu w planach inwestycyjnych będzie miała to zadanie 

ujęte, to oczywiście w ramach dobrej współpracy między miastem i powiatem gmina 

dołoży konkretną kwotę środków jaka będzie potrzebna. I naprawdę, proszę tutaj nie 

mówić takich słów i wypowiadać takich też, które są zafałszowane, po prostu są 

zafałszowane i wprowadzają w błąd mieszkańców i są próbą wprowadzenia w błąd 

nas tutaj na tej sali. Nikt nikogo nie dzieli, nikt tu nikogo nie gradualizuje czy ktoś jest 

lepszy czy gorszy. Zadania realizowane są zgodnie z pewnym trybem, 

harmonogramem i w miarę posiadanych środków. Mało tego, w zeszłym miesiącu 

Powiat Kłodzki zwrócił się do nas z propozycją współfinansowania przebudowy 

i remontu ulicy Zajęcze, za drogą krajową nr 8 prowadzącą w stronę Roszyc 

i Korytowa, na odcinku pół kilometra i oczywiście będziemy tutaj odpowiadać 

pozytywnie. To jest kwestia i decyzje Zarządu Powiatu i Rady Powiatu jakie mają 

konkretne potrzeby inwestycyjne i które drogi w następnych kolejnościach będą 

realizowane. I ja mam taką propozycję, i tutaj Pan Burmistrz mi dobrze podpowiada, 

niech Pan złoży wniosek do budżetu powiatu, może proszę się pojawić na sesji 

powiatowej i wyartykułować te potrzeby, też ma Pan do tego prawo, wręcz bym 

powiedział obowiązek jako radny reprezentujący tamtą część miasta. I tak jak 

powiedziałem, jak tylko będzie ze strony Powiatu potrzeba i chęć wykonania tej drogi, 

to my w tym zadaniu będziemy uczestniczyć jako miasto.  
 

Radny Pan Bogusław Procak: Panie Burmistrzu, już tyle co ja pism do Powiatu 

pisałem, także to już nawet nie mam chęci, to jest po pierwsze. A po drugie, Panie 

Burmistrzu, a co by się stało jakby któryś z Was trzech Burmistrzów sam wyszedł 

z inicjatywą do Powiatu, że to są Pana wyborcy na ul. Korczaka i trzeba im pomóc?                 
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I Pan wychodzi z inicjatywą, a tak to Pan mnie wysyła. Nie ma przeciwwskazań, żeby 

Pan sam też się ruszył w tym temacie. Może nie tyle Pan, ale może Pan Sebastian? 
 

Burmistrz Miasta Pan Michał Piszko: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. 

Panie radny, ja na wielu spotkaniach, w których uczestniczyłem oczywiście 

poruszałem tą kwestię ze Starostą, ale proszę mieć na uwadze, że powiat jest 

olbrzymi. Oni mają ponad 700 km dróg w swoim zasobie do remontu, a możliwości 

finansowe wiemy doskonale jakie są. Ale mam jedno pytanie, nie wiem czy to było 

kilka, dwa czy trzy lata temu, jak Pan razem z kolegą głosowali w kwestii 

współinwestycji na ulicy Półwiejskiej? Byliście Panowie wtedy za tą inwestycją czy 

przeciw? Proszę teraz odpowiedzieć, jeżeli Państwo nie pamiętają, to ja to sprawdzę.  
 

Radny Pan Stanisław Bartczak: Spokojnie, wszystko tutaj wyjaśnimy. Nic nie mamy 

do ukrycia. Oczywiście, jeżeli chodzi o pytanie, jak najbardziej tutaj nie byliśmy za 

tym, żeby dofinansować. Oczywiście mówię prawdę, ale to nie żadne halo jest. 

Mieliśmy ku temu argument, ponieważ widzieliśmy taką kwestię, że właśnie chodzi 

o ulicę Korczaka. Nie wiem czy Państwo wiecie czy nie, chyba ze dwa czy trzy razy 

przeprowadzaliśmy wizję lokalną, ja w niej uczestniczyłem, gdzie była Policja, gdzie 

był Zarząd Dróg. O tym informowany był również Powiat. Już trzy lata temu 

informowaliśmy o tym, żeby zabezpieczyć ulicę Korczaka pod względem pasów, 

barierek jak również przeprowadzenia inwestycji dotyczącej chodnika, który ma iść 

od fabryki szpul, dawnego tego terenu w stronę miasta Kłodzka, gdzie mieszkańcy 

kompletnie są bezradni i potężne zagrożenie ponoszą, aby przejść nawet z wózkiem 

z dzieckiem. Trzy razy były wizje, pisaliśmy o tym pisma, więc dlatego, jeżeli chodziło 

o Półwiejską, to mówiliśmy, że tam był bardziej zagrożony teren dla mieszkańców niż 

tu, dlatego chcieliśmy, myśleliśmy, że to właśnie Rada Miejska, Państwo 

Burmistrzowie zobaczą to wyższe zagrożenie, wystąpią właśnie do Powiatu o tą 

współpracę, żeby tam zabezpieczyć tych mieszkańców. Państwo dobrze wiecie, na 

skrzyżowaniu, o którą barierkę chodzi, tam przecież był wypadek śmiertelny. Tam 

jest bardzo wąski chodnik. Obserwowałem niejednokrotnie jak ciężarówki zjeżdżają, 

aż na chodnik wjeżdżają. Oczywiście dlatego byliśmy przeciwni dofinansowaniu tej 

Półwiejskiej, bo tam widzieliśmy większe zagrożenie. To tylko i wyłącznie dlatego. 

A jeżeli chodzi o współpracę z Powiatem, o dofinansowanie, jesteśmy jak najbardziej, 

bo chodzi nam o bezpieczeństwo i lepszy byt mieszkańców.  
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Myślę, że zakończymy też tutaj ten 

temat. Tym bardziej, że jesteśmy w punkcie interpelacje i zapytania. Kto z Państwa 

jeszcze? 

Radny Pan Bogusław Procak: Pani Przewodnicząca, ja tylko odpowiem Panu 

Burmistrzowi jednym zdaniem i skończymy temat. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Pan radny Bogusław Procak nie 

zrozumiał mnie. Ja kończę dyskusję w tym temacie, ponieważ to nie jest interpelacja 

ani zapytanie. 

Radny Pan Bogusław Procak: Pani Przewodnicząca, to nie jest na miejscu. Pani się 

zachowuje niegrzecznie. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Staram się zachowywać grzecznie.                
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Radny Pan Bogusław Procak: Bo Burmistrz obraża mieszkańców, może nie obraża 

mieszkańców, ale zwrócił im uwagę. A Burmistrz nie ma słuszności. Chciałbym to 

w jednym zdaniu wyprostować. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Nie będzie Pan niczego tutaj 

prostował, bo jest to wszystko tak jasne, że nie trzeba prostować. Wszyscy 

zrozumieliśmy i ja kończę dyskusję.  

Radny Pan Bogusław Procak: Pani Przewodnicząca, to jest ciemne jak sadza 

w kominie.   

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Mógłby Pan powtórzyć, bo nie 

zrozumiałam? To ostatnie zdanie, bo to jest dosyć istotne. 

Radny Pan Bogusław Procak: Pan Burmistrz mówił o dzieleniu społeczeństwa, 

sami to społeczeństwo żeśmy podzielili, bo trzeba było Półwiejskiej urwać chociaż 

kilkadziesiąt tysięcy, dać te sześćset, a te parę tysięcy dać na Korczaka. Nie daliśmy, 

podzieliliśmy ludzi, a teraz Pan Burmistrz mówi, że dzielimy. No myśmy sami to 

zrobili.  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Szanowny Panie radny, myślę, 

że poprzednie Pana zdanie również znajdzie się z protokole i będziemy mogli je 

przeczytać, ponieważ nie doczekaliśmy się jego powtórzenia. Zamykam punkt 

dwudziesty - interpelacje i zapytania radnych. Apeluję i proszę Pana o spokój, bo nie 

wiem czy służby medyczne zdążą dojechać tu w porę, chyba, że ktoś z Państwa 

umie. Naprawdę, bo niepotrzebnie Pan się podnieca, to może wywołać u Pana nawet 

skutki zawału. Bardzo Pana o to proszę, bo ja się zawsze o Pana martwię w tym 

momencie. A po cóż tak ma być.  

21. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Jesteśmy w punkcie wnioski 

i oświadczenia, więc bardzo proszę trzymać się ściśle tego punktu.  
 

Głos zabrał radny Pan Adam Kwas: Od paru miesięcy trwa wzmożona dyskusja nad 

nadaniem imienia nowo wybudowanemu rondu. Wpłynęło kilkanaście wniosków 

i petycji w tej sprawie. Mamy ustawowy termin do rozpatrzenia tych wniosków, ale 

z przyczyn ilości napływających wniosków tudzież z powodu faktu, że jeszcze rondo 

nie było gotowe, chcielibyśmy wcześniej opracować procedurę nadawania nazw 

obiektom miejskim i w tej sprawie właśnie komisja sporządziła projekt uchwały. 

W związku z tym z góry przepraszam, że nie udało się zakończyć tego w obiecanym 

terminie na dzisiejszej sesji, również z powodu rozbieżności co do nadania nazw 

poszczególnym obiektom, a projekt uchwały przewiduje m.in. procedurę, która określi 

uprawnionych do zgłaszania takich wniosków, terminy i sposób opiniowania tychże 

wniosków.  Oczywiście mamy też świadomość, że jest jeszcze bardzo wiele obiektów 

nienazwanych i będzie w przyszłości, ale też musimy pamiętać o tym, że pamięć 

ludzka jest ulotna i że wielu zacnych obywateli, którzy kiedyś zasłużyli się dla tego 

miasta zasługuje na takie upamiętnienie. Wiemy, że nie starczyłoby ulic, placów 

i  mostów do uczczenia tych naszych zacnych współmieszkańców, ale też może 

w przyszłości będzie możliwe urządzenie jakiejś alei zasłużonych, gdzie będziemy 

mogli zapisać w trwałym materiale zasługi, imiona tych naszych obywateli, których 
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uznamy za godnych tego miejsca. Natomiast proszę o cierpliwość i na pewno 

wybierzemy, czy też damy możliwość nadania nazw i uczczenia wnioskowanych 

wcześniej czy to instytucji, czy obywateli w mieście Kłodzku, bowiem chcemy 

zapewnić przejrzystość i hierarchię wartości, którą właśnie tutaj chciałbym Państwu 

przedstawić. W tej sprawie jest opracowywany projekt uchwały, który teraz opiniują 

prawnicy i trafi on na Komisję. Być może zwrócimy się również do wnioskodawców, 

żeby się wypowiedzieli na ten temat, bo sprawa jest dosyć skomplikowana                           

i kontrowersyjna.  
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Szanowni Państwo, zamykam punkt 

dwudziesty pierwszy – wnioski i oświadczenia.  

22. Sprawy różne. 

Głos zabrała radna Pani Zdzisława Górska: Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, 

bardzo prosiłabym o uczczenie minutą ciszy naszego kolegi Eugeniusza 

Bednarczyka, który był w Zarządzie Miasta, był trzy kadencje radnym. Bardzo 

porządny człowiek, odszedł od nas kilka dni temu.   
 

Pamięć Pana Eugeniusza Bednarczyka uczczono minutą ciszy.  
 

Głos zabrał radny Pan Armin Jarosz: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo. Na nasze ręce wpłynęło dość dramatyczne pismo mieszkańców 

ulicy Targowej numer osiem. Pismo mówiące o tym, że pojawiają się szczury 

w mieszkaniach. Państwo na pewno to przeczytaliście. Pozwoliłem sobie 

pofatygować się do tej nieruchomości. Rozmawiałem z mieszkańcami. Tutaj 

w kuluarach rozmawiałem z Prezesem ZAMG Panem Tomaszem Pełyńskim 

i dziękuję oczywiście za interwencję. Została tam dokonana deratyzacja, została tam 

sprowadzona komisja z Sanepidu, która nie stwierdziła tych szczurów, był to na 

pewno dzień i te szczury się nie pojawiły, natomiast jakieś działania zostały podjęte. 

Ale moja prośbą jest taka, na sali jest obecny Pan Prezes, aby może jeszcze raz 

zweryfikować te wszystkie informacje, bo te gryzonie się tam pojawiają i w miarę 

możliwości Panie Prezesie, jeżeli środki by na to pozwoliły, to dokonać jakiejś analizy 

stanu technicznego tej nieruchomości, bo Pani, która mi pokazywała piwnice i ciągi 

komunikacyjne zwróciła uwagę na ten stan techniczny budynku. Rzeczywiście są 

tam ubytki, dziury, gdzie być może te gryzonie mogą wchodzić. To jest moja prośba, 

żeby jeszcze raz pochylić się nad tym tematem. Oczywiście tam te wszystkie 

substancje trujące zostały wyłożone, być może to w czymś pomoże. Jak już jestem 

przy głosie, to mam prośbę do Pana Burmistrza. Sygnalizowałem to w poprzednich 

latach. Kłodzko pięknieje, powstają chodniki, ulice, dużo zieleni, natomiast mamy 

takie punkty, których powinniśmy się wstydzić, chociażby byłe kino Aurora. Tysiące 

pojazdów wjeżdżających od strony Wrocławia na tym skrzyżowaniu się zatrzymują 

i jest to taka słaba wizytówka naszego miasta. Może właściciel tej nieruchomości 

mógłby coś z tą witryną zrobić, żeby poprawić ten wizerunek. I kolejna nasza ulica, 

taka reprezentacyjna, Bohaterów Getta. Proszę Państwa, te dwa straszydła koło 
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przedszkola, te dwie nieruchomości. Pan Burmistrz Tracz już mówił, że tam trwają 

jakieś prace rozbiórkowe, ale warto by było to przyspieszyć.   
 

W trakcie wypowiedzi radnego p. Armina Jarosza, salę obrad opuściła radna p. Jolanta Kobak. Na sali 

obecnych 18 radnych. 
 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Pan Zdzisław Duda: Pani Przewodnicząca, 

Wysoka Rado, Panie Burmistrzu. Chciałbym tutaj podziękować w imieniu własnym 

jak również w imieniu radnego Zbigniewa Kucharka, Panu Staroście, Panu 

Burmistrzowi i Panu radnemu Stanisławowi Jurcewiczowi, a szczególnie Pani 

Dyrektor Szpitala, bo wsłuchała się w głos społeczny mieszkańców Kłodzka i nie 

tylko Kłodzka, że oddział urologiczny zostaje w tym samym miejscu i będziemy go 

mieć. Ten oddział obsługuje dwa powiaty. Wielkie dzięki.  
 

Głos zabrał radny Pan Stanisław Bartczak: Szanowny Panie Burmistrzu, ja już 

kiedyś zgłaszałem kwestie zastanowienia się nad zwiększeniem środków na mienie 

komunalne, remonty piwnic, bram, korytarzy itd. I chciałbym tutaj powiedzieć, że 

coraz więcej mam zgłoszeń niezadowolenia mieszkańców dotyczących 

wykonawstwa, ale najważniejszych takich priorytetowych zadań jak grzyby w piwnicy, 

które po prostu do tej pory są i jest bardzo ciężko porozumieć się z zarządcą, żeby 

dokonał tych inwestycji. Oczywiście ja rozumiem, że zarządca bez pieniędzy 

gminnych za bardzo nie może nic zrobić, bo to my wykładamy pieniądze na nasze 

mienie. Są remonty klatek, np. Czeska 38, który trwa trzy lata. Pomalowano ściany, 

ale barierek nie ma i ci ludzie trzymają się ściany, żeby dojść do domu. Oczywiście ja 

mówię o wspólnotach, ale tylko dlatego, że tam są nasze mieszkania. My jesteśmy 

właścicielami mienia gminnego, tych nieruchomości. Czeska 40, ludzie interweniują 

od długiego czasu i również do mnie zgłaszają się, bo pojawił się grzyb od strony 

piwnicy, aż do mieszkań naszych najemców. Ulica Armii Krajowej 16, gdzie od tyłu, 

od strony Czeskiej mają wejście, tam nie ma zamknięcia. Prosiłem kilka razy Pana 

dyrektora, żeby jakiś zamek, cokolwiek zrobić, żeby zabezpieczyć ich, bo tam 

wchodzą osoby, a wiemy jak w Kłodzku niektóre osoby się zachowują, wchodzą do 

klatki, ludzie się boją, nie czują się bezpiecznie. Jest to bardzo utrudnione. To są 

takie drobne naprawy. Jak wiemy w budżetach wspólnot są pieniądze na takie 

drobne naprawy, nie muszą być popierane uchwałami, więc bardzo bym prosił, żeby 

Pan Burmistrz jakoś podszedł do tej sprawy, żeby te rzeczy w jakiś sposób 

przyspieszyć, a zwłaszcza te grzyby, bo to jest podstawa. To jest taka prośbą ode 

mnie, bardzie proszę o przychylenie się i podjęcie rozmów, żeby przyspieszyć, 

zabezpieczyć te zagrożenia, które tam występują i pomóc tym mieszkańcom, żeby 

wygodnie mogli mieszkać. I druga sprawa. Bardzo ważna jest kwestia, która została 

do mnie zgłoszona, chodzi o Czeską 38. Tam została założona kamera na części 

wspólnej, przy wejściu, zaraz za tą bramą. I teraz jest pytanie, kto wydał pozwolenie 

na tą kamerę? Drugie pytanie, dlaczego obsługa tej kamery jest u właściciela tej 

wspólnoty, podmiotu prywatnego? Ja rozumiem, gdyby o taką kamerę wystąpił 

podmiot, firma, która tam ma ciastkarnię i obawia się w jakiś sposób, to rozumiem, 

ale tą kamerę obsługuje podmiot, właściciel, który wykupił od nas mieszkanie, więc 

nie wiem w jakim celu ta kamera tam ma być, do filtrowania osób? Bardzo proszę 
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o przyjrzenie się tej sprawie i wyjaśnienie tej sprawy. Druga sprawa, są tam piwnice, 

które należą do części wspólnych. Proszę mi powiedzieć czy właściciel, który w tej 

piwnicy zamontował sobie kotłownię, centralne ogrzewanie, czy ta piwnica jest jego 

własnością? Czy płaci za ten metraż? Czy jest to dalej część wspólna? Bo jeśli tak, 

to chodzi o to, że tam nikt z mieszkańców nie ma prawa do tej piwnicy wejść, bo ta 

osoba sobie zamyka na kłódkę. On uważa, że to jest jego prywatny teren, bo on ma 

tam kotłownię. Proszę o wyjaśnienie tych spraw. Dziękuję. 
 

Burmistrz Miasta Pan Michał Piszko: Szanowni Państwo, Pani Przewodnicząca. 

Panie radny, ja słyszałem to co Pan powiedział, ale przyznam szczerze, pogubiłem 

się, bo Pan skacze z jednego tematu na drugi, nie podaje Pan konkretnych informacji 

tylko adresy. Nie ma Pan rozpoznanej sytuacji struktury własnościowej 

w poszczególnych kamienicach. Pyta się Pan o jakąś kamerę, która została 

zamontowana przy ul. Czeskiej przy konkretnym numerze i sam Pan mówi, że jest 

tam właściciel prywatny, czyli jest wspólnota. Widocznie albo uzyskał zgodę zarządu 

wspólnoty lub nie. Naprawdę sesja nie jest tym miejscem w którym Pan powinien 

poruszać tego typu kwestie. Proszę najpierw zbadać dokładnie każdy przypadek, 

wypowiedzieć się na Komisji albo w merytorycznym Wydziale. Ja w tym momencie 

Panu nie będę udzielał odpowiedzi, bo po prostu nie jestem w stanie cokolwiek 

powiedzieć w tym temacie, bo tych tematów w ogóle nie znam.  
 

Radny Pan Stanisław Bartczak: Ja nie mówiłem do Pana, żeby Pan mi dzisiaj na to 

odpowiedział. Ja zwracam się z prośbą o zbadanie tych tematów, które poruszyłem, 

nic więcej, ponieważ mieszkańcy do mnie mówią, że wydzwaniają, proszą i nie ma 

żadnego efektu. Ja nie mówię, że Pan ma odpowiedzieć. Ja zwracam się z prośbą 

w imieniu mieszkańców o zbadanie tych spraw, wyjaśnienie i uregulowanie tych 

spraw. Dziękuję.  
 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Pan Zdzisław Duda: Szanowni Państwo,                    

ja tylko chciałem dodać, bo akurat Pan Stanisław wymienił te wszystkie wspólnoty.    

Ja też zajmowałem się tymi sprawami. Wspólnoty muszą podjąć uchwały, żeby to 

ruszyć. To są słuszne sprawy Panie radny, ma Pan rację, ale wspólnoty muszą 

podjąć uchwały. Nic więcej. Tutaj nikogo nie przymusimy, dopóki nie będzie uchwały. 
 

Głos zabrał radny Pan Zbigniew Nowak: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. 

Panie radny, ja rozumiem, że Pan się troszczy o tych ludzi, że Pan chce mieć taką 

wiedzę, ale po to jest Komisja Gospodarki Komunalnej, która też nie tak dawno była                 

i Pan żadnego z tych tematów nie poruszył. Stawia Pan taki wniosek na Komisji, taki 

wniosek idzie do merytorycznego Wydziału i na następnej sesji czy na Komisji miałby 

Pan odpowiedź. Chyba, że Panu rozchodzi się tylko o publikę?  

 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Słuszna to jest uwaga, którą 

podkreślamy niejednokrotnie, żeby przepracować takie rzeczy w komisjach 

merytorycznych, a nie na sesji. Sesja nie jest od tego.  
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Radny Pan Stanisław Bartczak zgłaszał chęć zabrania głosu. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Pan chciał coś jeszcze dodać? 

Proszę to jedno zdanie wygłosić. Sekundy Pan nam kradnie dzisiaj dosyć mocno, ale 

to za bardzo nic nie wnosi. To nie będzie przemowa? Na pewno? Bardzo proszę. 
 

Radny Pan Stanisław Bartczak: Szanowny Panie radny Nowak, bardzo dziwne dla 

mnie to jest, bo Państwo doskonale wiecie, że tematy zaniedbań i trudności 

remontów mienia gminnego poruszam niejednokrotnie na Komisji Lokalowej, na 

Komisji Rewizyjnej. Stąd właśnie, również prosiłem o wprowadzenie punktu do 

Komisji Rewizyjnej o spotkanie z naszym zarządcą i o tych sprawach też będziemy 

rozmawiać, ale ja akurat nie o tym mówiłem. I teraz tu Pan radny Duda bardzo fajnie 

powiedział i słusznie. To jest racja, że wspólnoty uchwały podejmują, tylko ja 

chciałbym zwrócić uwagę, że my również jesteśmy właścicielami tych mieszkań, tych 

części wspólnych i powinniśmy również interweniować w tych sprawach. Dziękuję.  
 

Głos zabrał radny Pan Adam Kwas: W ubiegłą niedzielę odbyły się wybory do Rady 

Powiatowej Izby Rolniczej. Izba Rolnicza jest przedstawicielem samorządu rolników. 

Dla informacji powiem, że w Gminie Miejskiej Kłodzko jest około dwustu 

pięćdziesięciu rolników czyli spełniających warunki gospodarstwa rolnego – hektar 

lub więcej. Tym delegatem czy też reprezentantem został Pan Jacek Hecht rolnik 

z Leszczyny. I w tej chwili to on będzie działał w Powiatowej Radzie Izby Rolniczej, 

która zrzeszona jest w dolnośląskiej strukturze zwanej Dolnośląską Izbą Rolniczą. 

Myślę, że będzie okazja, żeby w jakiś sposób nawiązać współpracę i posiłkować się 

również opiniami czy też wsparć działalność tego ciała, tej struktury, bowiem 

rolnictwo to nasz żywiciel, a z racji struktury i usytuowania miasta, troszeczkę o tych 

naszych rolnikach zapominamy. Dziękuję radnym, którzy byli w naszej komisji 

wyborczej, Pani Zdzisławie Górskiej, Panu Bogusławowi Procakowi i kolejnym 

przedstawicielom z grona rolników, którzy w liczbie pięciu stanowili Okręgową 

Komisję Wyborczą. Dziękuję bardzo.  
 

Głos zabrał radny Pan Bogusław Procak: Chciałem podziękować Panu radnemu 

Adamowi Kwasowi  i właśnie przewodniczącemu Komisji Rolnej za bardzo sprawne 

prowadzenie wyborów. I jeszcze mam drugą sprawę. Chciałbym podziękować też 

radnemu Stanisławowi Bartczakowi, że uczestniczył w wizjach lokalnych, w których 

uczestniczyła Policja, Starostwo, chociaż nie musiał, bo nie jest z tego okręgu 

wyborczego. Bardzo mu dziękuję. I przy okazji zapraszam na ulicę Korczaka 45. To 

jest taki dwudziestometrowy odcinek śmierci, żebyście Państwo zobaczyli na własne 

oczy, czy ja mam rację czy nie mam racji. Tylko bardzo proszę wziąć ze sobą 

relanium. Dziękuję.       
 

Podczas wypowiedzi radnego Bogusława Procaka na salę obrad wrócił radny Pan Damian Ślak.                  

Na sali obecnych 19 radnych.      
  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Szanowni Państwo. Proszę nie 

sugerować Panie radny, aby tutaj obecne osoby używały leków bez konsultacji                                

z lekarzem lub farmaceutą. Dobrze?  
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Do zabrania głosu zgłaszał się radny Pan Bogusław Procak. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Myślę, że to ad vocem już nie jest 

potrzebne. Natomiast, żeby Państwo tego nie wzięli do serca i faktycznie nie poszli 

zakupić tego leku od razu, bo nie każdego organizm może ten lek tolerować. Zresztą 

Państwo wiecie co robić, jesteście dorośli.   

23. Zakończenie sesji. 

Po zamknięciu dyskusji oraz wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska zamknęła obrady mówiąc: „Zamykam 

obrady LXIV sesji Rady Miejskiej w Kłodzku”.  

Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 12:46 

Protokół sporządziła: Aneta Będkowska       

                Przewodnicząca  

              Rady Miejskiej w Kłodzko 

 

                                                                                   Elżbieta  Żytyńska 

 

 

 

 

 

 

 

 


